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Camilla öppnade mötet
Camilla öppnad mötet.

§17 Mötestider

Camilla läste upp mötestider för 2022.
FR au 16/2 11/5 31/8 9/11
FR      9/3 8/6 28/9 7/12

Beslut
Funktionshinderrådet beslutade att godkänna sammanträdesplanen för 2022.

§18 Remissvar hjälpmedel

Jonas Hampus, Omvårdnadsförvaltningen gör en genomgång för 
omvårdnadsförvaltningens remissvar ang. avgifter för kostnader för hjälpmedel. 
SRF ställer sig bakom kommunens remissvar.
Daniel Drugge: Ställer sig bakom remissvaret. 
Annika Östling SRF: om man vill komma i kontakt med de som sitter i 
hjälpmedelsnämnden för Faluns del så är det Barbro Ödlund och Vanja Ottevall och 
Annika Östling för regionen. 

§19 Återkoppling från politiken från föregående mötesfrågor

Jonas Gustavsson, MSN: Falu P skulle ha en parkeringsdag där frågorna om 
handikapparkeringarna på Promenaden 29 skulle tas upp. Dagen blev inställd och Jonas 
bokade ett möte med Patricia som är VD på Falu P. Om någon vill lägga till något så kan 
man maila Jonas.
Håkan Hammar kontaktar Jonas inför mötet.

Pia Persson, Demensföreningen: Vi vill att man tar upp om att man ska kunna betala på 
annat sätt än med app.
Camilla A Sparring: Ta med alla frågor angående parkeringar och skicka till Jonas.
Jonas Gustavsson: mejla till jonas.gustavsson@falun.se

Daniel Drugge: Socialnämnden kommer att titta på hur man kan införa anhörigstöd i Falu 
kommun. Daniel återkopplar till Gunilla Ordéus, Attention och Balans Dalarna.

Pia Persson: Det har framkommit att det blivit ökade matkostnader på LSS boenden på 100 
%  
Lars Jalkevik: Frågan har varit uppe vid samrådsmöte med LSS. Och frågan ska behandlas 
då många reagerat.
Daniel Drugge: Det ligger under omvårdnadsförvaltningen så det är ett tjänstemannabeslut.
Camilla A Sparring: Inget som kommit upp i omvårdnadsförvaltningen.
Pia Persson: Det ligger än så länge på soc. Det blir orättvist då det fungerar olika enheter. 
Camilla: Daniel Drugge får samordna kontakter så frågan kommer rätt. 
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§20 Föreningsrepresentation i arbetsutskottet

Efter att diskussionen kom upp om att den psykiska ohälsan ökat och att därför de 
funktionshinderföreningar som representerar denna målgrupp gav Camilla Andersson 
Sparring skickar ut frågan om föreningarna har diskuterat frågan om utökning av AU i sina 
föreningar. Camilla underströk vikten av att det kommer att krävas ett driv och 
engagemang från de som sitter då det hitintills varit få som kommer och att rådet bör ta ett 
beslut. 
Lena Montelius HRF, väljer att avsäga sig sin plats i AU pga att Lena vill ha någon med 
mer tid i AU. 
Frågan kom upp om ersättare ska väljas, och förslaget blev att varje föreningsrepresentant 
kallar sin egen ersättare och att varje föreninge lämnar till Annica vilka som sitter och 
deras ersättare. 

Beslut
Funktionshinderrådet beslutade att AU ska utöka representationen till 7 deltagare: 
Demensföreningen, FUB, Epilepsi och Attention/Balans ska vara representerade 
utöver Synskadade, Hörsel och DHR och Funktionsrätt.  

§21 Arbete med verksamhetsplan 2022

Arbete med verksamhetsplan tas upp igen vid nästa möte 8 mars 2022.

§22 Laget runt med fokus på 
funktionshinder/tillgänglighetsfrågor

Alla organisationer och politiska representanter ges möjlighet att informera om aktuella 
frågor.

Annika Östling, SRF:
Det är planerat för Luciafirande den 13/12 som vi hoppas blir av. 

Jonas Linder, SRF: 
Vi har haft en medlemsträff i september, en i oktober och en i november fysiskt med våra 
medlemmar. Jonas: Det har varit mellan 20 och 30 medlemmar med vid mötena, 
föreningen består av 54 medlemmar. Jonas berättade vidare att de fått veta att det håller på 
att utredas om samverkan mellan kommunerna i Dalarna och regionen angående syn och 
hörselinstruktörer. 

Veronika Zetterberg, KSU svar: Inväntar regionens utredning hur det ska göras med syn 
och hörselinstruktör för att se hur man kan samarbeta genom samverkan mellan 
kommunerna och regionen. Man tittar på vilket behovet är. Frågan ligger nu i Falu 
kommun hos Jonas Hampus på omvårdnad. Man har delat på frågan om hörslingor och 
syn/ hörselinstruktör.
I Borlänge finns en instruktör, den har en heltid men arbetet som instruktör fyller inte en 
heltidstjänst, personen skulle kunna jobba även i Falun med samma saker. Första kontakt 
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är tagen för ett eventuellt samarbete. Medborgarförslag har kommit in i flera kommuner 
som vill ha instruktör. 
Annika Östling, SRF: Bra med samarbete mellan kommun och region, de har olika 
uppdrag. SRF skulle kunna vara en resurs för både välfärdsrådet och kommunen. SRF vill 
gärna vara med och ge input. Annika Östling kontaktar Sofia Jarl i välfärdsrådet.
Pia person, Demensföreningen: Pia berättade att Uppsala har kommit långt i frågan om 
syn/hörselinstruktör. 

Inge Fakt, DHR: Verksamheten har vari nedlagd men börjar komma igång men det 
kommer få, kanske för att vi vill ha anmälan i förväg. Vi har tex vår husmanskost, det är 
svårt att laga mat när man inte vet hur många som kommer.

Ingveig Danielsen, Funktionsrätt: Många av funktionshinderföreningarna i Falun är med 
vid en utställning på biblioteket som pågår nu fram till den 8 januari. Utställningen är till 
för att för att uppmärksamma internationella funktionshinderdagen 3 dec, 
Funktionsrätt är som tidigare, väldigt lite aktivitet. Börjat lite smått. Hoppas på en bra vår.

Lena Montelius, HRF: Lite aktivitet, information ifrån hörcentralen, det kom ca 25 
personer. Vi har haft en lunch på Dalasalen även där var vi 25 personer. Deltar i 
utställningen på biblioteket. Vi jobbar på med lite möten och hoppas på en lättnad till 
våren.

Lars Jalkevik, FUB: Vi har haft några aktiviteter i augusti på Liljan, dels sportliga 
aktiviteter men även en familjedag där det var fint väder och det kom 43 deltagare. Mest 
angeläget är Klippan som kommit igång i oktober och träffas var 14 dag. 10–15 personer 
och ökar. Har avslutning idag den 8 december på Skyttepaviljongen. Även med på 
biblioteket. 
Vi har funderat på en riktad aktivitet då demokratin fyller 100 år och man pratar mycket 
om det men glömmer bort att det är 32 år sedan man tog bort omyndigförklaring. Vi 
planerar att ha en aktivitet på biblioteket i den frågan.
Det andra som är viktigt är att det kommit ett beslut om att jämställa de som har 
sjukersättning att få lägre skatt, det finns en majoritet att belastningen ska tas bort, det 
betyder att standardhöjning för medlemmarna som ofta lever på små marginaler. 

Lena Göräng, Neuro: Haft yoga, rehabridningen där det är 20 personer som rider, 3 
december hade vi en träff uppe på Lerdalshöjden med en föreläsning om sittyoga och lite 
jultallrik. Bokat in yoga till våren som vi hoppas kunna ha. Vi har även material på 
biblioteket. 

Lisa Wellhard, Epilepsi: Har ej fått materialet än men kommer i veckan och kommer då att 
ställa ut på biblioteket. Förbundet har hand om föreningens ekonomi, Lisa har hand om alla 
möten osv. Annars är det lugnt. Till våren kommer vi igång. 

Pia Persson, Demensföreningen: Anhörigträffar startat upp i höst och planerar in en 
jultallrik. Planerar att fortsätta samtalsgrupperna efter helgerna. Vi har ökat i medlemmar 
både på gott och ont.
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Håkan Hammar, BUN: berättade om att nämnden har fadderförening och ett besök av 
grundsärskolan i Brittsarvet vilket var intressant och nyttigt för en samlokaliserad särskola. 
Lars Jalkevik, FUB: Efter ett möte med ordförande i barn och utbildningsnämnden, Björn 
Ljungkvist som berättade om planen. En fråga till Håkan, finns det ett behov att stämma av 
med politiker då medlemmarna kan bli oroliga hur det ska bli om man tvingas flytta. 
Håkan Hammar: de som har erfarenhet är lärarna, det blir en ökning av elever som vi 
måste ta höjd för. 
Camilla A Sparring: Det Lars vill få till är att Falu kommun har en bra kommunikation 
med föräldrar, så de är trygga i flytten. Ge info till föräldrar för att lugna oron. Håkan tar 
med sig till BUN att vara noga att informera föräldrar.

Kajs Henriksson, SOC: Medborgarförslaget från Attention planerat till nästa möte. Ny 
ordförande i Socialnämnden är Helena Lindström.

Daniel Drugge, OMV: Habiliteringsersättning legat på samma nivå 90 kr för hel och 45 för 
halv. Ytterligare pengar sökta, aktiva tagit sig i väg kan få ca 2000 kr. Mycket i 
socialnämnden om ej verkställda beslut. Ligger högt inom LSS och SoL då 
kontaktpersoner inte vill träffas i rådande läge. 
Arbetsmarknadsenheten utrededer Brobyggarna för att nå de som står långt ifrån 
arbetsmarknaden. Lyckats bra och sänkt arbetslösheten och försörjningsstöd. 
Camilla A Sparring: Medborgarförslaget, kommer Lena Fröyen att svara på. Och det man 
gör, snävt en viss gruppering, tittar på det i funktionshinderlotsdelen. 
Kajsa Henriksson: Bra att lyfta att Falun har hög habiliteringsersättning men viktigt att 
veta det här är pengar man kunnat söka från regeringen och vi vet inte hur det kommer bli 
framgent. 

Camilla A Sparring: Lyfta frågan om funktionshinderlots.
Jonas Gustavsson berätta om hur funktionshinderlots vid senare FR.

Veronica Zetterberg, KS: Utredning av hörslingor kommer upp på nästa kommunstyrelse. 
Smartare Falun innebär att titta på hållbara och smarta lösningar för hela kommunen. Nytt 
arbetssätt som kunnandet håller på att jobba fram, att gå ut till ex föreningar vilka behov 
som finns. 
Räddningstjänst Dala mitt fåran ut med hårdare restriktioner vid byggen. Flaggat för fler 
inspektioner. Det kan bli fler ombyggnationer. 
Reservlagret blir kvar.

Åke Henriksson Myndighetsnämnden: Vill ha in konkreta tillgänglighets exempel från 
föreningar som de kan titta på. 
 
Lisa: Epileptiker får inte köra bil så det skulle vara bra om de får färdtjänst.
Camilla: Det är en regionfråga och ber Annika Östling ta med sig frågan. 
Annika tar med sig frågan. 

Beslut
Funktionshinderrådet beslutade att lägga informationen till protokollet.
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§23 Övriga frågor

Lisa: Kan man få mailadresser till alla i FR. Kajsa föreslår att det man vill delge FR går 
genom Annica.
Camilla informerar om att Jessika Kola som vunnit tillgänglighetspriset kommer att ha 
dans på särskolor i Falu kommun. 

§24 Nästa möte

Nästa möte 2022-03-09
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